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§ 1 Information om digital delaktighet i Rättviks 
kommun

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Sara Hansson, IT-strateg, informerar om digital delaktighet i Rättviks kommun. 

Digidelcenter, som ligger i kulturhuset i Rättvik, är navet i arbetet. Det är en 
mötesplats och centrum för digitalt lärande. Centret erbjuder alla 
kommuninvånare gratis aktiviteter, råd, stöd och handledning kring digitala 
frågor. Centret ordnar också många aktiviteter utanför lokalerna 
t.ex. föreläsningar, kampanjveckor, digitalt anhörigstöd m.m.

Digitala verktyg ska bl.a. vara en hjälp att klara välfärden framöver. Dalarna 
ligger sämre till än genomsnittet i Sverige vad gäller en åldrande befolkning. 

Kommunen vill att alla förvaltningar, inte bara biblioteket, ska vara delaktiga. 
Från början var förvaltningscheferna styrgrupp. Numera är kommunens 
digitaliseringsgrupp styrgrupp. Det finns även en arbetsgrupp med representanter 
som är berörda av arbetet. Samarbete finns också med andra aktörer bl.a. 
kommuner, bibliotek, studieförbund, företag och myndigheter.

DigiSen är ett projekt som ska öka det man kallar det digitala innanförskapet 
bland äldre. Det finns också ett mål att nå ut till byarna och samverkansprojekt 
har också gjorts mellan ABF och kommunen. 

Se även presentation.
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§ 2 Information om bibliotekets IT-insatser och 
uppdrag

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Karin Hane, bibliotekschef, informerar om IT-insatser, bibliotekslagen 
och bibliotekets uppdrag. 

Prioriterade grupper är barn och unga, personer med funktionsnedsättning, 
nationella minoriteter och personer med ett annat modersmål än svenska. 

Biblioteken ska erbjuda medie- och informationskunnighet, MIK, dvs. förmågan 
att söka och värdera information, samt själv kunna göra sin röst hörd.

Stadsbiblioteket, har utöver ordinarie öppettider då det finns personal på plats 
även öppet kl. 8.00-10.00 utan personal. Digital hjälp finns på biblioteket. På 
onsdagar kl. 13-15 är det teknikhjälpen och från mars månad kommer IT-värdar 
att finnas på plats varje dag kl. 13-17.

Alla bibliotek i Dalarna ska för att öka servicen gå ihop i något som heter 
dalabiblioteken.se. Samarbetet innebär exempelvis att man kan hämta en lånebok 
på det bibliotek som man själv väljer. 

Karin uppmanar kommunala pensionärsrådet att inkomma med synpunkter på 
den nya biblioteksplanen som man kommer att arbeta med under året.

SPF föreslår att de som är IT-värdar skulle kunna hjälpa till ute i byarna. 
Teknikhjälp i byarna är efterfrågat. I Svärdsjö har det inte varit möjligt att 
utnyttja biblioteket på dagtid även om biblioteket inte är öppet. Karin konstaterar 
att kommunen behöver se över hur om man kan utnyttja bibliotekens lokaler i 
större utsträckning. SPF tycker att även skolornas lokaler skulle kunna användas 
av bl.a. pensionärsorganisationerna på eftermiddagar och kvällar när eleverna 
inte är i skolan.   

Se även presentation.
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§ 3 Information om uppsökande verksamhet

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Ulrika Hellmo, seniorvägledare, informerar om uppsökande verksamhet.

Seniorvägledarens tjänst inrättades för ca 1 år sedan. I ett projekt har kommunen 
skickat ut brev med ett erbjudande om att få ett hembesök för de som är över 80 
år. En arbetsgrupp med olika kompetenser har tagit fram frågor. Dessa frågor har 
sedan ställts av seniorvägledaren vid hembesöken. Hembesöken har varit väldigt 
uppskattade. Vid besöken har bostaden gåtts igenom för att kunna göra 
förbättringar och seniorvägledaren har också strävat efter att vara 
serviceinriktad och erbjuda att ta kontakter med t.ex. elektriker eller liknande. 
Vid hembesöken passar Ulrika även på att ställa frågor om digitala aktiviteter 
och ofrivillig ensamhet. 

Arbetet har lett till att man hittat ytterligare en målgrupp, personer som har 
ramlat och sökt trygghetslarm. Kommunen har erbjudit dem trygghetslarm och 
hembesök. Det har gett goda resultat och lett till mindre behov av hemtjänst. 

En uppföljning har gjorts av projektet och resultaten har spritts över hela Sverige 
genom olika webbinarium och föreläsningar m.m.

Ulrika jobbar även med att starta informationsträffar för Faluns seniorer och att 
ta fram samlad information på falun.se. Hon anser att man bör arbeta ännu mer 
förebyggande. 

Daniel Drugge funderar om man ska utöka det här arbetet då det givit så goda 
resultat. T.ex. skulle man kunna utnyttja träffpunkterna och där kunna t.ex. träna, 
ställa frågor, ge hjälp och stöd. 

SPF tycker att man borde satsa på att bygga fler trygghetsboenden. En enkät i 
Svärdsjö 2019 med 1300 personer visade att 70 procent vill bo annorlunda. SPF 
har drivit frågan men det har visat sig svårt att få någon att vilja bygga 
trygghetsboenden. Det är viktigt att fråga pensionärerna hur de vill ha det. 
Lägenheterna som byggts är svåra att få uthyrda. Många pensionärer är inte så 
intresserade av lägenheter med öppen planlösning och med ett litet sovrum.  
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Susanne Norberg tror man behöver mer bakgrundsinformation på bl.a. 
Kopparstaden, och tror att det vore bra att göra en ny enkät. Syftet skulle vara att 
få fram mer information om när man vill flytta, framtida behov m.m. Det skulle 
behövas för att öka framförhållningen i arbetet. 

SPF i Falun har också gjort en enkät som besvarades av 500 personer. Det har 
resulterat i att det har påbörjats ett bygge.

När det gäller arbetet för att motverka ensamhet har SPF fått statsbidrag tidigare. 
Det finns mer pengar nu eftersom man har utökat målgruppen. SPF undrar hur 
man tillsammans bäst skulle nyttja dessa pengar på ett bra sätt? En tanke är 
att flera pensionärer flyttar till samma hus. Då kunde man hjälpa varandra och 
skulle inte behöva så mycket hjälp från kommunen.

Se även presentation.
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§ 4 Information från ordföranden

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Anders Lindh informerar om ett initiativ från Brottsförebyggande rådet kring 
säkerhet samt diskussioner med kultur- och fritidsförvaltningen om 
tankar på samlade initiativ för ungdomar och pensionärer då grupperna delvis har 
samma behov t.ex. vad gäller lokaler.  
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§ 5 Information från omvårdnadsförvaltningen

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Susanne Norberg och Daniel Drugge presenterar sig. 

God och nära vård är viktigt och arbetssättet individen i fokus är också något 
som man vill arbeta vidare med.  

Kompetensförsörjningen inom vård och omsorg är ett problem. Inflyttningen har 
minskat. Finns det andra kategorier som kan göra vissa av arbetsuppgifterna som 
undersköterskorna gör? En sak man testar är att samköra hemtjänst och 
boendestöd så att man utnyttjar personalen på ett mer effektivt sätt samt att man 
arbetar mot gymnasieskolorna. Det gäller att hitta lösningar för att komma till 
rätta med personalförsörjningsproblemen.  

Digitaliseringen är en viktig del i att kunna erbjuda lösningar så att äldre kan må 
bra längre. Smart hem är en lägenhet på Järnet där kan man boka tid för att 
komma och titta på IT-lösningar i hemmet. 

Inom internkontrollen är välfärdsbedrägerier en viktig fråga.  
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§ 6 Information från pensionärsorganisationerna

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
PRO informerar om årsmötet den 23 mars. Just nu arbetar organisationen för att 
få in nya i styrelsen. Man har även diskuterat lokaler. Idag har kommunen sina 
träffpunkter och PRO har sina egna lokaler. PRO skulle vilja utnyttja 
träffpunkten. Det är något som borde tas upp till diskussion. 

SPF informerar om att Tillsammans i Falun inte har några planerade aktiviteter 
just nu. Den 18 mars ordnas St Patricks Day på Kulturhuset Tio14. SPF 
får frågor om bistånd att få bli uppringd på morgonen eller kväll (de som inte har 
nära anhöriga). Om man får bistånd kostar det inget och man kan då få 
tillsynen gratis. SPF vill få information om kommunens snöröjning och undrar 
vad dålig snöröjning kan få för konsekvenser.    

SKPF informerar om årsmötet den 8 mars. Program för våren är klart och 
utskickat. Pubafton och busstur finns på programmet.  

Ordföranden konstaterar att det finns olika erfarenheter av hur man kan utnyttja 
träffpunkterna.
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§ 7 Övriga frågor

Beslut
Inga övriga frågor.
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.

Inger StrandmarkAnders Lindh
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